

Press Release

Direktorat of Communication

Ref: 020b10

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Montenegro

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom

Liechtenstein joins the Group of States against Corruption

Strasbourg, 12.01.2010 - On 1 January 2010, Liechtenstein became a member of the Group of States against Corruption ([GRECO](#)), the monitoring body established by the Council of Europe to improve the capacity of countries to prevent and combat corruption. On 17 November 2009 Liechtenstein signed the Criminal Law Convention on Corruption, although it has not ratified it yet.

By joining on an equal footing the other 46 GRECO members, which include all the Council of Europe member states – with the exception of San Marino – and the United States of America, Liechtenstein has accepted to actively commit itself to fighting corruption

An evaluation team will soon carry out an on-site visit to Liechtenstein to examine issues related notably to the capability of institutions to deal with corruption cases, preventive measures taken within the public administration and mechanisms in place to target the proceeds of corruption. This is a "catch-up" evaluation since all the other members have already been evaluated in those areas since the creation of GRECO in 1999.

Next year, GRECO will produce a report summing up the findings and containing possible recommendations for improvement. A further evaluation visit will be organised at a later stage, in the framework of GRECO's current working areas, which will deal with incriminations of corruption and transparency of party funding.

Le Liechtenstein rejoint le Groupe d'Etats contre la Corruption

Strasbourg, 12.01.2010 – Le 1^{er} janvier 2010, le Liechtenstein est devenu membre du Groupe d'Etats contre la Corruption ([GRECO](#)), l'organe de suivi établi par le Conseil de l'Europe aux fins d'accroître la capacité des pays à prévenir et combattre la corruption. Le 17 novembre 2009, le Liechtenstein a également signé la Convention pénale sur la Corruption qui se trouve donc en attente de ratification.

En rejoignant sur un pied d'égalité les 46 autres membres du GRECO, qui comprennent tous les Etats membres du Conseil de l'Europe – hormis Saint-Marin – ainsi que les Etats-Unis d'Amérique, le Liechtenstein a accepté de s'engager activement à lutter contre la corruption.

Une équipe d'évaluation se rendra dans les prochains temps au Liechtenstein pour évaluer les questions tenant notamment à la capacité des institutions à traiter les affaires de corruption, les mesures préventives au niveau de l'administration et les mécanismes en place pour s'attaquer aux profits de la corruption. Il s'agit là d'une évaluation de « rattrapage » dans la mesure où tous les autres membres du GRECO, depuis sa création en 1999, ont déjà été évalués dans ces domaines.

L'année prochaine, le GRECO produira un rapport résumant les résultats de la visite et recommandant d'éventuelles améliorations à apporter. Une autre visite d'évaluation aura lieu par la suite dans le contexte des thèmes de travail actuels du GRECO, à savoir les incriminations de la corruption et le financement des partis politiques.

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide.
It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.